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14. augustil Petseri rajoo-

nis peetud Pihkva oblasti 1. 

lahtistel meistrivõistlustel ma-

ratonijooksus oli 46 osavõt-

jat. Meestest võitis esmakord-

selt maratoni jooksnud Grigori 

Muhhin Pihkvast ajaga 2 tun-

di ja 37 minutit, naistest aga 

Svetlana Lavrikova Gatšinast. 

Sergei Jermakovile Moskvast 

oli see juba 119. maraton. 

(Petšorskaja Pravda 30.08)

*   *   *

Petseri kloostri suurim 

püha on Jumalaema Uinumise 

püha ehk Maarjapäev. 28. au-

gustil toimunud iga-aastasest 

ristikäigust ümber Petseri kloo-

stri võttis osa hinnanguliselt 5 

tuhat inimest. (PP 30.08)

*   *   *

Petseris korraldatud 

oksjonidel müüdi 3 hoo-

net. Restorani Russ hoo-

ne (ul. Jurjevskaja 14) ostis 

Petseri elanik D. Belov hin-

naga 2 578 000 rubla, Biznes-

Tsentri hoone (pl. Pobedõ 

6) aga Alfastroitorgservis. 

Kolmekorruselise hoone, kus 

varem asus rajooni põllumajan-

dusosakond (pl. Oktjabrskaja 

3), ostuks tegi parima pakku-

mise – 2 290 000 rubla – Eesti 

;rma Solaron Trade esindaja. 

(PP 20.09)

*   *   *

Petseri suurettevõtte Evro-

Keramika esimene ;rmapood 

Pihkva oblastis avati 9. sep-

tembril Pihkva hüpermarketis 

Imperial. Keraamilise plaadi te-

hasehinnale on seal lisatud kõi-

gest 10%. (PP 23.09)

Ülevaate tegi ARVI MATVEI

Mäletan, et viis-kuus aastat 

tagasi osteti Obinitsa koolile 

kolm arvutit. Ühel kurjal ööl 

need varastati...Nüüd ma näen 

Obinitsa kooli arvutiklassis 

kümmet korralike monitori-

dega arvutit!

Meremäe-Obinitsa Põhikoo-

li arvutiõpetaja Ain 

Sarv: Tänu ;rmale IT 

Koolitus on meil nüüd 

endistest hoopis suure-

ma põhi- ja operatiiv-

mäluga ning 17-tolliste 

monitoridega arvutid. 

IT Koolitus tegeleb kõi-

kide arvutikasutajate 

koolitusega, seal töötab 

ka mu vend Henn Sarv. 

Ise olen samuti seal lek-

torina tegev, andnud 

arvutialast õpet met-

sameestele, õpetanud 

pangatöötajaile ja ka 

riigikogulastele Exeli ja 

Wordi kasutamist.

Kui ;rma tahab 

Petseri rajoonilehe veergudeltUnkavitsah
saimi jäl kokko

Kui õks kulla´ kokko saa,
saa õks tõõnõ tõõsõ mano...
Nii lauli´ kunagidsõ´ Unka-

vitsa naase´ Tormi Anne ja 

Silla Anne, ku nä noorõ olli, 

üteh umah seto lauluh.

Niimuudu sai´ laupäävä 27. 

augustil kokko Unkavitsa külä 

inemise´. Ja kokkosaamisest jäi 

süämehe väega hüä jälg: üle hul-

ga ao saimi jäl kokko.

Tulli umma Unkavitsa,
küllä tulli külälisõ´,
pillimehe´ üle piiri,
kõrraldaja kavvõndõst.
Mannikõnõ-marjakõnõ,
sullõ õks anna suurõ teno,
mitu tuhat aitümma,
õt õks meid sa kokko kutsi´,

kabõhitsi kohrudi´!
Sjoo õks miilt meil meelütäs,
süänd õkva sütütäs!

Nelitõist aastat tagasi oll 

Unkavitsah tõõnõ küläpäiv. Sis 

oll rahvast ligi 200 inemist. Sjoo 

aoga om pallö muutunu. Olõ-i 

inäp Unkavitsa rahvast nii palllö 

jäänü ja tulijil omma takistusõ´ 

piiril. Taa piir õks pidä pallö 

kinni, tuu om kõgõ suurõmb 

hädä! Piir lasõ-i ütstõõsõga kok-

ko saija.

A siiski tulti Tallinnast 

ja Tartost, Valgast ja Võrost, 

Petserest ja Põltsamaalt ja 

Põlvamaalt. Panti palama künnel 

noilõ, kes siist ilmast är lännü ja 

tõõnõ künnel noilõ, kes omma 

Unkavitsah kõigilõ 

hädile kaemalda nii 

kavva vasta pidänü: 

90-aastaganõ Õuna 

Tatö, Venno Mikk, 

Tuvikõsõ Kolli ja 

Soka Lembi.

Ikuga lauli´ naa-

se Sepämäe Anne iist-

ütlemisel „Oh sa mu 

illos Setomaa!...“

Hüä õks, kiä 

võtt´ vaivast ja tull 

uma mäe pääle, kal-

lihe kodokotusõhõ! 

Aitüma pillimiihi-

le Valgu Meelele ja 

Toomasõlõ ja Raali 

Ainilõ!

HELJU 

TSOPATALO

Vladislav Ponomarenko: Ka kõik eestlased ei tea, kes on setod
17. septembril 2005 �lmis 

Peterburi TV 5. Kanali ope-

raator Vladislav Ponomarenko 

Obinitsas mõned intervjuud 

ja esinemised (Tsibihärbläse´) 

seto-teemal.

Režissööri Valeri Fenjovi 

Obinitsas ei olnud, tal polnud 

viisat.

Küsisin: Vladislav Ponoma-

renkolt: Mis saadet Peterburi 

telemehed setodest teevad?

Vladislav Ponomarenko: 

Teeme 13-minutilist reportaa-

žisaadet setodest, kes on eral-

datud piiriga. 

Petseris käisime kloostris 

;lmimas juba kaks aastat taga-

si, aga ka tänavu ;lmisime seal 

maarjapäeval. Oleme kohtunud 

paljude setodega nii ühel kui tei-

sel pool piiri. 

Üks aspektidest on Seto 

Kuningriigi päev, selle olemus, 

selle tähendus.

Mis muljeid on siis Setomaalt 

saadud?

Vladislav Ponomarenko: Ees-

ti-poolne Setomaa on silmale 

puhtam ja korralikum. Üllatav 

aga, et siin ei osata peaagu üld-

se vene keelt.

Setodest teadsin väga vähe, 

kuid ükskord nägin Tallinnas ;l-

mi setodest. Kahjuks ma ei val-

da eesti ega seto keelt. Küsitlesin 

siis Tallinnas mõningaid juhus-

likke inimesi, et kas teate, kes on 

setod ja mis keelt nad räägivad?

Mõned arvasid, et vene keelt, 

teised, et eesti keelt. Mõned ei 

teadnud midagi.

        

Küsitles ILMAR VANANURM

Pildil Unkavitsa küla kokkutuleku 
korraldajad-eestvõtjad (vasakult) Maria 
Noormets ja Helju Tsopatalo.

Arvi Matvei foto

 Maarjapäevakirmaskil 28. augustil 2005 Petseris, pildil 
vasakult: Petseri rajooni kultuuri- ja turismiosakonna juhataja 
Kiira Sergulina, Kossolka koori leelotaja Milvi Vihur, Pihkva 
oblasti administratsiooni sotsiaalosakonna ülem Fjodor 
Kohanov, Pihkva oblasti kultuurikomitee esimees Tatjana 
Ješina, Kossolka koori juhataja Helju Tsopatalo.

Arvi Matvei foto

parimat teenindust pakkuda, 

siis peab ka riistvara uuenda-

ma. Ütlesin: mõelge, kui vilet-

sas seisus on koolid – oleks vale 

õpetada noortele eilset päeva. 

On vaja õpetada arvutimaailma 

HOMSET!

Obinitsa koolimajas on nüüd 

kaheksa uut –muidugi mitte 

kõige uuemat – arvutit, millel 

tarkvaraks Windows XP. Kõigil 

on 256 MB mälu.

Infotehnoloogia on Meremäe-

Obinitsa Põhikoolis valika-

la, võib ka öelda – eelisala. 5. – 

9. klassini on kõigil üks arvuti-

tund nädalas. Klassi kõik õpi-

lased mahuvad korraga arvuti-

te taha. Tänu sellele, et üks ;rma 

on pööranud tähelepanu ühele 

maakoolile!

Kuidas on kompuutritega 

lood Meremäe koolimajas?

Ain Sarv: Meremäel on ka 

kümme arvutit, neist aga vaid 

kahel Windows XP. Varem oli 

Meremäe kooli materiaalne baas 

Obinitsa omast parem. Loodan, 

et edasi tegutsedes saame uusi 

arvuteid ka Meremäele.

Mida mõlemas koolis väga 

vaja oleks – see on arvutiprojek-

tor. Nende hankimine on vald-

kond, kus saavad tähelepanu-

väärselt aidata meie valla koole 

sponsorid, toetajad!

Hea on ka see, et nii Obinitsa 

kui Meremäe kooli lapsed saa-

vad õppida oma arvutiklassis. 

Kahe kooli liitmisel üks tingi-

mustest oligi, et mitte lapsed ei 

hakka käima kahe kooli vahel, 

vaid üksnes õpetajad. Kahjuks 

töö- ja kunstiõpetuses seda eel-

tingimust juba rikutakse.

Kell on juba viis päälelõu-

nat, kui tühja koolimajja tu-

leb 5-6 poissi ja istuvad arvu-

tite taha. Nooremad otsivad 

Internetist midagi huvitavat, 

vanematel poistel on vaja  vas-

tata oma kirjasõprade kirjade-

le. Mõnel on ka kodus arvuti, 

kuid puudub Internet.

Küsisin Ainilt, et kas täis-

kasvanud ei tahaks õppida 

arvutikasutamist või täienda-

da oma teadmisi?

Ain Sarv: Kool ei ole vas-

tu, et arvutiklassi kasutataks ka 

täiskasvanute koolituseks. Olen 

arvutikasutamist õpetanud nii 

lastele kui täiskasvanutele ja 

kui mõnelegi lapsele on see pi-

gem üks lisakohustus, siis täis-

kasvanud teavad, mida tahavad. 

Sedavõrd on neid parem õpeta-

da.

Küsitles ILMAR VANANURM

Arvutiõpetaja Ain Sarv Obinitsa kooli arvutiklassis.

Obinitsa kooli 7. kl. õpilane Lauri 
Lõhmus ühel õhtupoolikul kooli 
arvutiklassis Interneti kaudu sõpradega 
suhtlemas.

Ilmar Vananurme fotod

Ain Sarv: On vaja
õpetada arvutimaailma homset!

Päris moodne on ettevõtete tegevuse strateegia plaanimine, aren-

gukavade koostamine, tegevuskavade koostamine, projektide 

koostamine ja juhtimine. Seda nii avalikus sektoris kui ka erasek-

toris. Sellisesse strateegiasse peab kindlasti kuuluma ka IT [info-

tehnoloogia] arengu strateegia.

(Henn Sarv, IT Koolituse lektor, „Äripäeva“ 
lisa „ITee nr. 8. sept. 2005)


